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REFERAT 

Skolebestyrelsesmøde(2)  

Torsdag d. 27. september 2018 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 

Mødedeltagere:  
 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Jesper Hansen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b(formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt : Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Mødereferat SB01 underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat SB 01 
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Punkt : Elevrådet          10  min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Rullegardiner afd. Veflinge er ønsket- og bestilt til 3.-6.klasse.  

7.klasse har ønsket at mobilprincipper skulle justeres- det har været svært at vænne sig til ikke at 
have sin telefon på sig- skolebestyrelsen forklarede sin holdning og standpunkt ift. de 
vedtagne ”principper om brugen af digitalt udstyr”- se skoleporten/skolebestyrelsen/principper. 

Atletikdag – Elevråd solgte juice/toast med en rekordomsætning. Overskuddet går til 
elevrådsaktiviteter (bl.a. indskolings og mellemtrinsfester).  

Ønsker om en rulleskøjtebane/løbehjulsbane – pga. skadesrisiko er det ikke svært at opnå. 

Køleskab – mellemtrin/udskoling. Der er mange elever i klasserne på mellemtrinnet- vi vurderer 
om et ekstra køleskab skal op. Til gengæld er der kun 2 elever der bruger udskolingskøleskabet. 

Basketbanen har brug for nye net- Teknik og Service ser på det. 

Beslutning: Se ovenfor 

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 

 

Punkt : Orientering fra ledelsen                                                                        10    min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Efteruddannelse i aktionslæring, Økonomi (bl.a. borde/stole),  

Beslutning:   

MeeBook læringsplatform – inden længe skal forældre, elever og lærere lave elevplaner i det 
digitale værktøj. Der er udsendt information på Intra om dette til mellemtrinsforældre- de andre 
afdelinger følger snart. 

Skolebestyrelsen får præsenteret elevplaner på næste skolebestyrelsesmøde  

Økonomi – vi er i gang med at kigge på møblement til dele af skolen. Der trænges især til 
fornyelse på afd. Veflinge.  
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Bilag:  

Punkt :  Budgetaftale 2019                                                                                                                  20   min.  

Beslutningstema: Budget 

Indstilling: Budgetaftale i Nordfyns Kommune blev fredag d.21. september underskrevet. 

Sagsfremstilling: Vedhæftet fremsendes budgetaftale 2019 samt bilag indgået af samtlige partier i 
Kommunalbestyrelsen. SB gennemgår aftalen- særligt med henblik på området Børn og Unge. 

Beslutning:  

Høringssvar fra institutionsbestyrelserne blev rost af politikere og forvaltning. Børne og Unge skal 
finde 8,3 mill. og er det område der bidrager meget til det økonomiske råderum. Inklusionspuljer 
nedskrives, modtageklasser nedlægges, konsulent afskediges, tandklinikker nedlægges lokalt. 

I forbindelse med høringssvar var SB-formænd samlet for at lave et skriv- de svage børn/ de 
dygtige børn, dette blev i sidste øjeblik ikke til noget, da et af de seks distrikter trak sig.  

Prioriteringerne i budgetaftalen gør, at der ikke laves om på skolestruktur. Derfor betales der bl.a. 
for denne beslutning gennem inklusionspuljer. 

Skolebestyrelsen er især ærgerlig over nedskæringen i inklusionspuljen. 

Skolebestyrelsen ser positivt på udarbejdelsen af en ny ressourcetildelingsmodel, der i højere 
grad følger elevtallet i det enkelte skoledistrikt. Skolebestyrelsen ser dog dette tiltag- som om, 
man skubber de ”hårde” beslutninger ud på skolerne. 

Skolebestyrelserne kommer til at skulle drøfte de økonomiske / pædagogiske prioriteringer på 
vores skole, der er nødvendige i den nye økonomiske virkelighed.  

Bilag: Budgetaftale 2019, Bilag til aftale 

 

Punkt : Den nye skolestruktur – Udsættes til næste møde         10  min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur  

Indstilling: På sidste møde blev det besluttet, at punktet skulle drøftes igen på næste møde (SB2) 

Sagsfremstilling: Den nye skolestruktur er trådt i kraft. Der blev afholdt informationsmøde for 
forældre umiddelbart før sommerferien. 

Forældrearbejdsgruppe er nedsat bestående af (Christina, Mette og Mads) 

Beslutning:  

Bilag:  
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Punkt :  Bus – Ny struktur                                                                                                                     15  min.  

Beslutningstema: Forældrehenvendelser 

Indstilling: I forbindelse med den ny struktur har der været forældrehenvendelser bl.a. i forhold til 
Bustider og SiB-bånd 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen drøfter henvendelser og de fremadrettede tiltag (bl.a. 
Busventeaftale for 3.-6.kl) 

Beslutning:  

Forældrehenvendelser om udfordringer med Fynbus. 

Skolebestyrelsen lavede trafikpolitik sidste år, hvor forventninger om bl.a. transport italesættes. 
(Se skoleporten Skolebestyrelse/principper/trafikpolitik) 

Der har været forældredialog omkring ventetiden. En indendørs busventeaftale træder i kraft på 
mandag d. 1. oktober- eleverne skal tilmeldes.  

Omkring lektier/USU – er der behov for mere drøftelse - Elevrådet roser den nye struktur- USU og 
Co-teaching. 

USU forvaltes forskelligt i klasserne. Lærere ser på eleverne og vurderer hvordan den faglige 
fordybelse og lektielæsningen bedst organiseres. 

USU-onsdagen giver mulighed for biblioteksbesøg, programmering – og andre ud af huset-
aktiviteter. 

Vi skal måske definere USU og lektielæsning her på Havreskolen- hvad mener vi med det? 

Den forkortede skoledag var formålet. Co-teaching – en vej til bedre resultater. 

Lektier bør ikke fylde mere ift. interesser. Der er stor forskel på lektiemængden blandt klasser og 
lærere.  

Bilag: Busventeaftale Havrehedskolen 

 

Punkt : Skolebestyrelses-arbejdet i den nye bestyrelse     30  min.                           

Beslutningstema: Den nye bestyrelse 

Indstilling: Hvad brænder vi for? Hvad vil vi arbejde med? Prioritering af emner? Det fremtidige 
arbejde i SB - hvordan? Hvordan lærer vi hinanden at kende som bestyrelse? 

Sagsfremstilling: Det fremtidige samarbejde. Forventninger og afklaring. Bordet rundt.   

https://havrehed-sk.skoleporten.dk/sp/file/ed9e934d-5c38-41e0-92fb-35e99442992e/Trafikpolitik%20for%20Havrehedskolen.pdf
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Beslutning:  

Et udsnit af de udsagn, der kom til udtryk ved drøftelsen: 

Elevernes trivsel og læring er for mig vigtigst. De to ting er afhængige af hinanden. Jeg er 
bekymret for meldingerne om bl.a. angst hos flere og flere elever i alle aldre.  

Jeg er tit med i skoletiden, her ser jeg hvordan det fungerer- især relationen til læreren ser ud til 
at være vigtig.  

Jeg brænder for at blive hørt, min mening er jo et billede af mange af elevernes meninger.  

De overordnede rammer / det skolepolitiske arbejde er meget interessant, hvordan omsætter vi 
det til det bedst mulige for vores børn.  

Også et fokus på personalet er vigtig- hvis personalet trives- er sandsynligheden for et godt 
resultat større.  

At få praksisdelen med i skolebestyrelsens arbejde er vigtigt for mig. Hvis jeg kan bidrage med 
synspunkter fra hverdagen vil jeg gøre det.  

Et fokus på vores børn- hvor de bruger rigtigt mange timer om ugen- hvad er det de skal være klar 
til efter grundskolen? Det præstationsræs der kommer efter folkeskolen er en udfordring. Vi vil 
alle sammen være de bedste. Skole-hjem-samarbejdet har også mit fokus- også på dette område 
har vi mistet noget ”kontakt” efter skolereformen. At være en del af en aktiv bestyrelse er for mig 
vigtigt.  

At træffe de overordnede beslutninger er interessant- at få love, politikker og ønsker fra 
interessenter (politikere, skolefolk, forældre og elever) til at gå op i en højere enhed er vigtigt for 
mig. Vigtigt at forstå hvad vi hver især kan byde ind med.  

Trivslen for vores børn er vigtigt for mig- jeg har en forventning om, at vi de næste 4 år har et 
godt drøftelses/diskussions/samarbejdsklima, hvor vi kan flytte noget i en positiv retning.  

Bilag: 

 

Punkt : Rundgang på afd. Morud                          15 min.                           

Beslutningstema: Anlæg 

Indstilling: At skolebestyrelsen går i ”felten” og besigtiger de nye anlæg (cykel- /bilparkering 
v/Skovvej, busskure/stoppested, samt Motorikbane ) 

Sagsfremstilling: Den tidligere bestyrelse havde ansøgt- og fået bevilliget anlæg til 
Havrehedskolen, afdeling Morud. Disse er nu udført- og taget i brug. 

Beslutning: Skolebestyrelsen besigtigede de nye tiltag 

Bilag: 
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Punkt : Eventuelt                                       5  min.           

Beslutningstema:  

Køleskab afd. Veflinge. – køleskabet er nu inde i samme rengøringsturnus.  

Drøftelse af skolefe-ordningen.  

Parkering afd. Veflinge blev drøftet.  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 

 

 

Diverse: 

Næste møde: Præsentation af Elevplaner i Meebook, økonomi, struktur, SB-på tur,  

Næste mødes mødeleder: Charlotte  

Næste møde foregår på afd. Veflinge        

Skolebestyrelsens håndbog udleveret til Mette 

Hvad med ”Doodle” om januar-eventen i Skolebestyrelsen? Christina ser på det. 

 

 

 


